
 

 

Referat af årsmødet fra den 10. juni 2023 kl. 10.00 i Hotel Kobæk Strand 

  

  

Dagsorden: 

1. Valg af dirigent. 

2. Valg af mødesekretær. 

3. Prøvelse af mandater. 

4. Bestyrelsens beretning til godkendelse. 

5. Ordensudvalgets og Sportsappeludvalgets beretninger til orientering. 

6. Regnskabsaflæggelse til godkendelse. 

7. Vedtagelse af Visionsplaner. 

8. Indkomne forslag. 

9. Forslag til vedtægtsændringer. 

10. Budgetforelæggelse, godkendelse af gebyrer og kontingenter. 

11. Valg. 

12. Eventuelt. 

  

Torsten Danielsson bød alle velkommen og bad alle om at mindes de billardvenner, der er gået bort i løbet 
af året. 

  

 



Ad. punkt 1 - Valg af dirigent. 

Bestyrelsen foreslog Ove H. Jensen, som blev valgt med akklamation. 
Dirigenten konstaterede, at årsmødet var lovligt indkaldt, og at Michael Sørensen og Jimmy Lauridsen var 
valgt til stemmetællere. 

  

Ad. punkt 2 - Valg af mødesekretær. 

Rune Kampe blev foreslået af bestyrelsen og valgt til mødesekretær. 

Ad. punkt 3 - Prøvelse af mandater. 

Dirigenten informerede om, at der var 56 stemmeberettigede delegerede og 5 gæster fra i alt 27 tilmeldte 
klubber. Dirigenten konstaterede, at forsamlingen var lovligt indkaldt, og mødet var dermed gyldigt. 

Ad. punkt 4 - Bestyrelsens beretning til godkendelse. 

Torsten Danielsson fik ordet og tilføjede bemærkninger til de udsendte beretninger ved at fremhæve 
følgende: 

Et forrygende år sportsligt med mange internationale medaljer: 

·      Lukas Mortensen og Jonas Søndergaard med EM-guld i U21 Biathlon. Kasper Kristoffersen og Charlotte 
Sørensen med individuelt EM-sølv i henholdsvis 3-Bande Carambole og 5-Kegler. EM-sølv i både 5-Kegler 
for landshold og klubhold, et hav af EM-bronzemedaljer og 3 nordiske mesterskaber 

  

·      Det boligsociale projekt, hvor DDBU har modtaget 300.000 kr. i DIF-midler øremærket til research med 
fokus på sociale aktiviteter/billard 

  

·      Der arbejdes på at samle samtlige DM’er til DDBU’s 90-års jubilæum i forbindelse med DIF’s DM-uge i 
Herning i uge 25 2024, hvor der efterfølgende afholdes NM’er i Pool, Snooker, 3-Bande Carambole og som 
noget nyt også i 5-Kegler. Eventet afholdes over to uger. 

  

·      Et generationsskifte i klubberne og indsats ift. de klubber der har det svært med en taskforce (nytænkning 
og analyse) – vigtigt at klubberne overlever 

  

·      Fundraisingclub.dk – tips til ansøgninger 

  

·      DDBU-fundraising.dk tilmeldt skat som almenvelgørende forening. Alle klubber kan sætte et projekt op og 
søge donationer 



  

  

·      Skomar Champ i Amagerhallen var en succes, og TV2 Sport var glade for det folkelige event. Samarbejde 
med SPORT LIVE – de er glade for at vise billard på deres kanal 

  

Formanden takkede afslutningsvis hovedsponsor Søren Søgaard for en enorm støtte til dansk billard 
igennem årene og for at fortsætte med at bakke op økonomisk. Sponsorerne Aramith, Simonis, Kelds Pølser 
og Nemtilmeld blev også takket for godt samarbejde. 

  

Dirigenten åbnede for debatten: 

Mathias S. Mortensen Bristol-Odense informerede om Sportsakademi-Odense med billard på programmet 
(håber på bedre markedsføring fra DDBU’s side vedr. efterskolen) - og roste ideen med en taskforce, men 
foreslog vidensdeling ved også at besøge de klubber der oplever fremgang, så det ikke begrænses til kun at 
være bestyrelsens ideer, der skal inspirere. Der blev også rettet kritik mod, at præmieoverrækkelsen og 
nedtagningen skete, imens en anden disciplin ikke var færdigspillet - hvilket skete under sidste års DM-ugen 
i Ålborg, da 5-Kegler og Pool spillede side om side.   

Efter spørgerunden blev beretningerne godkendt 

  

Ad. Punkt 5 - Ordensudvalgets og Sportsappeludvalgets beretninger til orientering. 

Ove H. Jensen fremlagde sin beretning til orientering. 

  

Ad. punkt 6 - Regnskabsaflæggelse til godkendelse. 

Jan Bemmann tog udgangspunkt i ledelsesberetningen i regnskabet og informerede om, at resultatet som 
det fremgår er et underskud på 386.000 kr. (mod et budgetteret underskud på 434.000 kr.) og at 
egenkapitalen ændres fra 1.234.000 kr. til 852.571 kr. Årsagen til underskuddet er øgning af aktiviteter fra 
en coronaperiode og at egenkapitalen var for høj efter devisen om, at pengene skal ud og arbejde for 
sporten. 

Regnskabet blev godkendt med applaus. 

  

Ad. punkt 7 - Vedtagelse af Visionsplaner. 

Torsten Danielsson gav en statusorientering på den vedtagne visionsplan med emnerne: 

·      Større bevågenhed i befolkningen omkring billardsporten og markedsføring som en social omfavnende 
sport – fokus på singler i samfundet 



·      Flere klubber og medlemmer 

·      Honorar til formanden (frikøbsaftale) – et vigtigt løft, som muliggør visionsplanen bliver til en realitet. 
DDBU's årlige lønudgifter er i dag på samme niveau som før aflønning af formand 

·      Nye sportslige tiltag til klubberne 

·      Ambition om at øge DDBU’s omsætning, målsætning på 1.000.000 kr. mere i omsætning om året 

·      Samling af administration i Brøndby 

·      Skomar som en langsigtet investering 

·      Digitalisering projekt 

·      PR-marketingsmedarbejder 

·      Målsætning med en international- og en Skomarturnering om året 

Dirigenten åbnede for debat, med disse udvalgte bemærkninger:  

  

Mathias S. Mortensen, Bristol-Odense, spurgte til: 

·         Sparring, evt. materiale til Bristol-Odenses nyindkøbte skomarborde ift. integrering i klubregi 

·         Savner mere ungdomsarbejde i visionsplanen – evt. Ungdomsringen 

·         Informerede om en videokampagne for de unge i Bristol-Odense: At gå til billard 

·         Lønforhold for Fundraiser/Specialkonsulent 

Torsten Danielsen gav en rundtur i DDBUs samlede lønforhold – fordelingen er fortrolig. I alt 1.500.000 kr. 
Og at det er lettere at få ungdomsmiljø til at spille på halvmatch borde om eftermiddagen og arbejde på at 
få et skomarmiljø om aftenen. Der er muligheden for afholdelse af turneringer og udlejningskoncept til 
firmaer. Skomar er oplagt til det. 

Lars Nielsen, Skælskør BK opfordrede generelt til en bedre tone mellem klubberne og DDBU og spurgte til 
hvordan økonomien ud til udvalgene aftales: Kommer midlerne via ansøgninger fra udvalgene? Og pas nu 
på at klubberne ikke føler sig overgået af den store visionsplan. 

Torsten Danielsson orienterede, at midler til delbudgetterne for det kommende år, aftales via 
budgetforhandlinger med de disciplinansvarlige, og typisk i december måned. 

Nicolai Norman Jensen, Frederikssund BK, opfordrede DDBU til at gå efter mindre sponsorer. 

Mick Jørgensen, Næstved BK, understregede vigtigheden at flere klubber lægger mere fokus i 
ungdomsarbejdet. Med fare for at for få klubber ender med at stå alene med ungdomsspillere til 
landsdækkende turneringer. Det vigtigste er at få de unge ind i klubberne. 

  



Ad. punkt 8 - Indkomne forslag. 

Der var ingen indkomne forslag, men følgende priser blev uddelt: 

Årets klub. Næstved BK 

Årets spiller: Charlotte Sørensen 2023 

DDBU’s Lederpris: Nicolai Norman Jensen 

DDBU’s fortjenstmedalje: Peter Lund og Svend Aage Hansen 

Æresmedlem 2023: Ove H. Jensen 

  

Ad. punkt 9 - Forslag til vedtægtsændringer 

Der var ingen forslag til vedtægtsændringer. 

 

Ad. punkt 10 - Budgetforelæggelse, godkendelse af gebyrer og kontingenter 

Jan Bemmann gennemgik det fremlagte budget for 2023 til orientering, som skulle ende med et underskud 
på maks. 50.000 kr. Efterfølgende blev bestyrelsens forslag til gebyrændringer motiveret: 

5 forslag var til afstemning: 

Forslag 1: Turneringsindskud for hold – individuelt og lokale turneringer ændres til kr. 150 pr. spiller. 
Forslaget blev godkendt. 

Forslag 2: Klubkontingent ændres til kr. 1.800 pr. år pr. klub. Forslaget blev godkendt. 

Jørgen Kjær, Ølstykke BK, udtrykte utilfredshed med dirigentens styring af valghandlingen: Det at gå fra 
håndsoprækning til skriftlig afstemning i forbindelse med første afstemning var han ikke tilfreds med. Og 
han sagde også, at han principielt er uenig i stigninger, da klubberne ikke altid får noget ud af, at mange af 
de tiltag DDBU bruger penge på. Midlerne burde i stedet komme fra nye klubber og effektiviseringer. 

Forslag 3: Tilskud til finaler: 

DM – finaler Elite                      uforandret 
DM – finaler Juniorer              kr. 100 pr. spiller 
Landsmesterskaber                kr. 75 pr. spiller 
Regionsfinaler                           kr. 75 pr. spiller 

Forslag 3 blev efter en livlig og lang debat blandt årsmødets deltagende medlemmer trukket ud af 
dagsordenen og dermed blev punktet ikke vedtaget. 

Mick Jørgensen, Næstved BK, kom i samme ombæring med et skriftligt ændringsforslag på forslag 3, som 
lød på at fordoble banketindskud. Forslaget blev nedstemt. 



Forslag 4 I 2024 tages beslutningen om en procentvis forhøjelse af de forskellige turneringsindskud og 
klubkontingentet hvert andet år for en periode på f.eks. 5 år. 

Forslag 5: Tilskud til finaler undtaget DM for Eliten afskaffes fra 2024. 

Forslag 4 og 5 blev efterfølgende trukket af bestyrelsen. 

  

Ad. punkt 11 - Valg 

Bestyrelsen: 

Per Jensen, Kolding fremførte en uargumenteret kritik af Tage Lauridsen, som han ønskede fjernet fra 
bestyrelsen. 

Første næstformand: Tage Lauridsen for 2 år: Valgt med applaus 

Kasserer: Jan Bemmann genopstiller ikke. Posten er vakant. Bestyrelsen opstillede Rene Hendriksen. Valgt 
med applaus 

Konstitueret bestyrelsesmedlem: Alex Persson afgår uden for tur og bestyrelsen opstillede Thomas 
Bøgeskov for 1 år. Valgt med applaus 

Bestyrelsesmedlem: Thomas Jæger for 2 år. Valgt med applaus 

Bestyrelsesmedlem: Dorthe Lauridsen for 2 år. Valgt med applaus 

Bestyrelsesmedlem: Bestyrelsen opstiller Lars Olsen for 2 år. Valgt med applaus 

 

  

Ordensudvalg: 

Per Jensen for 3 år. Valgt med applaus 

  

Suppleanter: 

Henning Nielsen for 1 år. Valgt med applaus 

Posten som 2. suppleant er vakant. Morten Plykker Valgt med applaus 

  

Sportsappeludvalget: 

Formand: Leif Rasmussen for 3 år. Valgt med applaus 



Erik K. Pedersen afgår og genopstiller ikke. Bestyrelsen opstillede Jan Bemmann. Valgt med applaus 

Kim Jørgensen for 3 år. Valgt med applaus 

  

Revisorer: 

Erik Søndergaard for 1 år. Valgt med applaus 

Niels Chr. Kjær for 1 år. Valgt med applaus 

  

Suppleant: 

Harry Dahl for 1 år. Valgt med applaus 

  

  

Ad. punkt 12 - Eventuelt 

Poul Møller, Sakskøbing BK havde et ønske til, at valg af stemmetællere kom op som et punkt på 
dagsordenen til valg for hele salen. 

 
Michael Bernburg, Skælskør BK, sagde følgende: 

·      At vigtig information fra udvalgene blev rundsendt via mails i stedet for på FB-siderne. Og at hjemmesiden 
er svær at navigere i 

Mick Jørgensen, Næstved BK, havde et ønske om følgende: 

·      Diplomer bliver udsendt til alle spillere på holdene og ikke bare de to stk., som ellers er standard 

·      Mere variation af pokaler til ungdomscupper 

·      Turneringsspørgsmål skal tilbage på årsmødet, så klubberne kan bestemme reglerne for dansk 
billard og ikke 4-5 personer i Turneringsudvalget 

Erling, Fredericia BK spurgte bestyrelsen: Hvornår bliver det meldt ud til billarddanmark, at der er 
bestyrelsesmedlemmer der er gået i utide? Jeg har ikke hørt om de ledige poster. 

John, VBll, foreslog http://www.weidingerglas.dk/ som inspiration til nye pokaler. 

Thomas Holmegaard, Ringsted BC, informerede om, at han savner svar på mails fra TU og rundsendt 
varsling om ændringer af datoplaner til klubbernes turneringsledere. 

Jens, Korsør BC, havde en kommentar til at alle udvalgsberetninger blev hørt på årsmødet, ikke kun 
formandsberetningen. 

http://www.weidingerglas.dk/


Kim, Solrød BK, nævnte følgende: 

·      Deltager klubberne bragte dommerhjælp med til regions- og landsfinaler Problemer med 
turneringsskemaer 

·      Problemer med skemaer 

Torsten Danielsson understregede, at der ikke behandles turneringsspørgsmål på årsmødet. Proceduren 
går igennem Turneringsudvalget. Til næste år vil vi sørge for at de enkelte disciplinansvarlige for mere 
taletid. 

Jimmy Lauridsen, Keglebillardudvalget, sagde, at som tidligere ansat og en del af turneringsudvalget i DDBU 
går det ikke, at et godt gennemarbejdet forslag ændres på årsmødet via et hurtigt ændringsforslag. 
Tidligere kæmpede vi med noget i en hel sæson, som slet ikke kunne fungere i praksis. Det var en af 
grundene til at turneringsspørgsmål blev fjernet fra årsmødet. 

Jan Bemmann holdt en tale for Hanne Rasmussen, som blev hyldet for 40’s tro tjeneste for dansk billard. 

  

Torsten Danielsen afsluttede årsmødet ved at give vin til Ove H. Jensen og Jan Bemmann.  

  

Referent Rune Kampe 

Mødet sluttede kl. 15.00 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  


